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SLOIA RP, Katowice, dnia 02.09.2024 r. 

PROTOKÓŁ Nr 27/09/2024 

z posiedzenia Rady SLOIA RP VI kadencji 2022-2026 

W dniu 02.09.2024 r. odbyło się kolejne planowe posiedzenie Rady Śląskiej Okręgowej Izby 
Architektów RP. Spotkanie rozpoczęto przy udziale 6 członków Rady obecnych w siedzibie SLOIA RP 
(PŚ, AL, AK, RL, MM, PSt) i 3 członków uczestniczących w spotkaniu za pośrednictwem platformy 
spotkań online (MPi, DF, HM) w godzinie jej rozpoczęcia. Posiedzenie posiada quorum, a Rada 
SLOIA RP jest w stanie podejmować uchwały. 

(łącznie w głosowaniu bierze udział 9 członków Rady) 

1. Przewodniczący Piotr Średniawa [PS] przywitał zebranych i przystąpił do przyjęcia porządku 
obrad: 
w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto porządek 

(na spotkanie przybył członek Rady – TW, łącznie w głosowaniu bierze udział 10 członków Rady) 

2. Przystąpiono do przyjęcia protokołu poprzedniego posiedzenia Rady (nr 26/07/2024 z dnia 
03.07.2024 r.): 
w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto porządek 

3. [PS] Propozycja kolejnego spotkania Rady 02.10.2024 r. - przyjęto bez uwag. 

4. [PS] Sprawy członkowskie - głosowanie uchwał: 
- z przykrością poinformował o śmierci kol. Małgorzaty Kołodziejskiej – aktywnej działaczki 

Okręgu Częstochowskiego i SARP o/Częstochowa 

a) wpis na listę członków na wniosek: 
W/26/09-2024 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/27/09-2024 za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 

(na spotkanie przybył członek Rady – HP, łącznie w głosowaniu bierze udział 11 członków rady) 
W/28/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/29/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/30/09-2024 za – 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/31/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/32/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/33/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/34/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/35/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/36/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/37/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/38/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
W/39/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 

b) zawieszenie w prawach członka na wniosek: 
ZW/27/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
ZW/28/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 

c) skreślenie na wniosek: 
SW/2/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
SW/3/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
SW/4/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 
SW/5/09-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 1 

5. [DF] Sprawy finansowe – wykonanie budżetu za 1 półrocze 2024 r. 
– pierwsze półrocze zakończone zostało stratą (wartości rzędu 10 000,-zł) z uwagi na zakup 

sprzętu biurowego, 
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– niekorzystny system redystrybucji w połączeniu ze stale obniżającą się liczbą wpisów na listę 
członków, nieregularnymi wpływami wpłat członkowskich i rosnącymi opłatami za media, 
stawia okręg w trudnej sytuacji materialnej, 

– wnioskuje o rozważenie stałej współpracy ze sponsorami, 

(dyskusja o konieczności złożenia wniosku do Zjazdu Krajowego o przywrócenie poprzedniego systemu 
redystrybucji; PS poinformował, że temat poruszony zostanie na listopadowej Konferencji w Krynicy  
z inicjatywy SLOIA RP i MPOIA RP, przy wsparciu dużych izb) 

- Wniosek SARP o/Katowice o dofinansowanie spotkania Archiziemniak w Ustroniu 
(zaplanowany na 28.09.2024 r.) 

1) Uchwała Nr 1/09 – 2024 w sprawie dofinansowania spotkania integracyjnego z SARP 
o/Katowice 

w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto 

6. [WP] Przygotowania do wspólnych konferencji z Wydziałem Infrastruktury UW w Katowicach 
- 19.09.2024 r. - prawo budowlane, 
- 24.10.2024 r. - zmiana ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym 
 sprawozdanie ze stanu przygotowań, planowana frekwencja, oczekiwane wyniki dyskusji. 

7. Pozostałe sprawy: 
- [PS, MPi] komentarz do pisma KRIA dot. postępowań przeciwko osobom podpisującym 

projekty, których nie wykonały osobiście, 

(dyskusja - z uwagi na nieobecność AW i MG oraz mec. GK głosowanie uchwał o skierowaniu do 
rzecznika wniosków dot. wybranych osób przeniesiono na październik, niemniej Rada podtrzymuje 
stanowisko o podjęciu działań w ww. sprawie) 

8. [HP] Szkolenia w SLOIA RP: 
- [PS] wobec braku powołania zespołu koordynującego szkolenia na szczeblu krajowym zaleca, 

by do czasu wprowadzenia jednolitych uregulowań, nadal utrzymać zasadę nieudostępniania 
szkoleń zarejestrowanych przez SLOIA RP, przy możliwości uczestnictwa w wykładzie w czasie 
jego trwania dla osób niebędących członkami okręgu, 

- 03-19.10.2024 r. kurs przygotowawczy do egzaminu na uprawnienia - w którym po raz kolejny 
uczestniczyć będą mogli również członkowie izby (bezpłatnie) oraz studenci (na 
preferencyjnych warunkach finansowych), 

(dyskusja - przyjęto rozesłanie informacji do izb ościennych) 

- 17.09.2024 r. – Nowelizacja przepisów Warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać 
budynki i ich usytuowanie, 

- planowane są 4 szkolenia produktowe firmy Blachotrapez (i firm współpracujących Fakro, 
Wienerberger, Wiśniowski, Wiessmann):  budownictwo modułowe - projektowanie dachów, 
projektowanie elewacji, wyjazd do ośrodka szkoleniowego w Rabce oraz warsztaty 
stosowania produktów w projekcie (Revit, Archicad), 

- trwają przygotowania do kolejnych tematów: 
- ubezpieczenie architektów w procesie inwestycyjnym – szkolenie z warsztatami, 
- termomodernizacja obiektów zabytkowych, 
- planowanie i zagospodarowanie przestrzenne – jako podsumowanie tematów poruszanych 

na konferencji, 
- [MPi] zgłosiła wniosek o przygotowanie szkolenia na temat analizy akustycznej, stanowiącej 

od sierpnia br. obligatoryjny element projektu technicznego – z założeniem, że wykonanie tej 
analizy leżeć powinno w kompetencji projektanta architekta, 

(dyskusja dot. zakresu i formy projektu budowlanego – obowiązki projektanta vs wymagania organu 
AAB, do czego prowadzi uległa postawa projektantów wobec bezzasadnych wymagań organów) 

9. [PS] Relacja z posiedzeń KRIA 07-08.2024 r. 

10. Pozostałe sprawy i wolne wnioski: 
- [EW] SARP o/Częstochowa prosi o pomoc/pośrednictwo w rozmowach z UM w Częstochowie: 

- w sprawie trybu realizacji inwestycji na Placu Biegańskiego, 
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- honorowania przyjętych uchwałą Rady Miasta Częstochowa zasad uzyskania przez członków 
MKUA rekomendacji Izby, 

- [AK] poinformował, że Wojewódzki Konserwator Zabytków poszukuje osoby na stanowisko 
konserwatora miejskiego w Chorzowie - przyjęto możliwość publikacji ogłoszenia na stronie 
www. okręgu po wpływie oficjalnego wniosku. 

(dyskusja na przykładzie Parku Śląskiego) 

 
Na tym zakończono posiedzenie Rady. 
Całość posiedzenia była nagrywana i została zarchiwizowana na CD-ROM. 
Lista obecności w załączeniu. 

 

Sekretarz Rady SLOIA RP 
Anita Langer, Architekt IARP 

Przewodniczący Rady SLOIA RP 
Piotr Średniawa, Architekt IARP 


